

KURZFILM-PROGRAMM

4

TOPOGRAFIEN

Stürmische Hebriden, Sámi-Proteste um Windparks, bizarrer Massentourismus und finnische Sumpflabyrinth: vier dokumentarische Filmessays, die das Verschwinden von Landschaften, Kulturen und Arten beleuchten.

TOPOGRAPHIES

The stormy Hebrides, Sámi protests against wind farms, bizarre mass tourism, and labyrinthian Finnish swamps – four documentary film essays that shine a light on the disappearance of landscapes, cultures, and species.

PROGRAMM

- **CHASING WHALES**
- **MER ENN BARE FJELL**
FOR OUR RIGHTS
- **THE SPECTACLE**
- **MUISTOT LIIKKUVAT KUIN KAUKAISET SAARET**
MEMORIES MOVE LIKE DISTANT ISLANDS



CHASING WHALES

Eine lyrische Reise zu den Hebriden und Färöern. Die verwischten Bilder flackern in immer neuen Farben, entfalten in ihrer betonten Materialität die Magie der Orte. Das Voiceover verwebt subjektive Eindrücke und historische Fakten zu einer dichten Erzählung vom Leben mit und von den Wale in diesen Regionen. Reflektiert Subsistenzwirtschaft, Biodiversität und die Gefährdung der Meeressäuger.

A lyrical voyage to the Hebrides and Faroe Islands. The hazy images shimmer in ever changing colours, their emphatic materiality giving expression to the magic of the locations. The voiceover weaves subjective impressions and historical facts into a dense narrative of life with – and about – the whales in these regions. The film reflects on subsistence farming, biodiversity, and endangered marine mammals.

La Fille Renne ist Filmemacher:in, Fotograf:in und Tattoo-Künstler:in aus Lyon. Renne studierte Ökologie und Archäozoologie und beschäftigt sich künstlerisch mit Queerness, Sexualität und Mensch-Tier-Beziehungen in indigenen arktischen Kulturen.

La Fille Renne is a filmmaker, photographer, and tattoo artist from Lyon. In their art, Renne, who studied ecology and zooarchaeology, deals with queerness, sexuality, and human-animal relationships in indigenous Arctic cultures.

Frankreich 2025, 5 Min., frz. OF, engl. UT

R: La Fille Renne
B: La Fille Renne
K: La Fille Renne
D: Baptiste, La Fille Renne
P: La Fille Renne

Do 6.11.

13:00h
KOKI

Sa 8.11.

22:15h
CS1